
1 
 

ORG.0012.4.1.2019 

 

Protokół nr 2/19 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury 

oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych,  

które odbyło się dnia 27 lutego 2019 r.  

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na posiedzeniu: 

Radni wg załączonej listy obecności, 

Sołtys Rybarzowic, Pan Kazimierz Sadlik, 

Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

Skarbnik Gminy, Pani Magdalena Mendrok, 

Protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice, 

2) zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019,  

3) powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej „Gminny Ośrodek Zdrowia w Buczkowicach”,  

4) uchwalenia programu osłonowego w zakresie dożywiania "Posiłek 

w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych na rok 2019. 

4. Opracowanie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw 

Społecznych na rok 2019. 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Pani Maria Sternal otworzyła 

wspólne posiedzenie komisji o godz. 15.05 i stwierdziła prawomocność podejmowanych 

decyzji (w momencie otwarcia posiedzenia obecnych było 12 radnych). 

 

Ad 2. Opiniowanie projektów uchwał (opiniowane projekty zał. do protokołu). 

 

Ad 2.1-2. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Buczkowice. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Buczkowice 

na rok 2019. 
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Skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał wg autopoprawek, informując, że do 

subwencji oświatowej dopłacamy ponad 2 mln zł, prócz tego, jeśli chodzi o oświatę, 

pokrywamy jeszcze koszty utrzymania stołówek i przedszkoli. 

 

Radny Jan Świerczek powiedział, że wg jego wiedzy koszt stołówek ponosi państwo. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że koszt stołówek to 1,8 mln zł, państwo przekazuje 32 tys. zł. 

 

Radny Jan Świerczek zapytał czy jest duża różnica jeśli chodzi o koszty odśnieżania w tym 

i ubiegłym roku. 

 

Wójt Gminy powiedział, że ostatnia faktura za odśnieżanie była o 300 tys. wyższa niż 

zakładaliśmy. 

 

Skarbnik Gminy dodała, że za cały tamten rok na odśnieżanie wydaliśmy 290 tys. zł, na ten 

zaplanowaliśmy 320, faktura za styczeń wyniosła 360 tys. zł. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Radna Sternal poddała pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 

12 radnych, w tym 12 „za”). 

 

Radna Sternal poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

Buczkowice na rok 2019. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 

12 radnych, w tym 12 „za”). 

 

Ad 2.3. Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Gminny Ośrodek Zdrowia w Buczkowicach”.  

 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały, informując obecnych, że Rada spotyka się raz na 

kwartał i pracuje bez diet. 

 

Radny Kopacz rozpoczął udział w obradach. 

 

Radna Górna zapytała czy można zaproponować inną osobę do składu Rady niż ujęte 

w projekcie. 

 

Wójt Gminy powiedział, że zaproponował osoby, które pracowały w poprzedniej kadencji 

Rady, dobrze sobie radziły z tymi obowiązkami i zgodziły się one na pracę w kolejnej 

kadencji, jednakże Rada Gminy może wybrać innych przedstawicieli. 
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Radna Górna zaproponowała Panią D. K. do składu Rady, argumentując, że zna ona dobrze 

środowisko. 

 

Radna Sternal zapytała które sołectwo ma reprezentować Pani K. deklarując, że radni 

z Buczkowic chcą mieć swojego reprezentanta w Radzie Społecznej w osobie Pana Romana 

Wrony. 

 

Radna Górna powiedziała, że Pani K. może reprezentować każde sołectwo. 

 

Radna Sternal poddała pod głosowanie poszczególne kandydatury do Rady Społecznej. 

 

W głosowaniu nad kandydatami wzięło udział 13 radnych. Wyniki głosowania przedstawiają 

się następująco: 

 Pani Stefania Byrdy 12 głosów za, 1 wstrzymujący, 

 Pani D. K. 2 głosy za, 9 przeciw, 2 wstrzymujące, 

 Pan Jerzy Więcek 13 głosów za, 

 Pan Roman Wrona 13 głosów za, 

 Pan Władysław Wrona 12 głosów za, 1 wstrzymujący. 

 

Radna Sternal podsumowała głosowanie, uznając, że komisje opowiedziały się za 

wybraniem do Rady Społecznej Pani Stefanii Byrdy, Pana Jerzego Więcka, Pana Romana 

Wrony i Pana Władysława Wrony. 

 

Wójt Gminy zapytał czy na sesji będzie jeszcze raz głosowanie nad kandydaturami, czy też 

skład na sesję uważa się za ustalony. 

 

Radna Górna powiedziała, że skład został ustalony. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Radna Sternal poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 

13 radnych, w tym 11 „za”, 1 przeciw, 1 wstrzymał się od głosu). 

 

Ad 2.4. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu osłonowego w zakresie 

dożywiania "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 

 

Wobec braku zgłoszeń Radna Sternal poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 

13 radnych, w tym 13 „za”). 
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Ad 3. Opracowanie planu pracy Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych na rok 2019. 

 

Radna Sternal przedstawiła propozycję planu pracy. 

 

Radny Jan Świerczek zaproponował uzupełnienie planu o zapoznanie się ze stanem terenów 

przy Żylicy oraz omówienie zagadnień melioracyjnych. 

 

Radny Więcek powiedział, że kwestiami melioracji będzie w marcu zajmowała się Komisja 

Rewizyjna. 

 

Radny Jan Świerczek powiedział, że uważa, że ta tematyka powinna znaleźć się również 

w planie pracy Komisji Budżetu. 

 

W wyniku głosowania komisje ustaliły plan pracy w brzmieniu przedstawionym przez 

Przewodniczącą, uzupełnionym o propozycje Radnego Świerczka – zgodnie z poniższą tabelą 

– głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

 

Termin Tematyka prac 

Marzec Potrzeby poszczególnych sołectw gminy Buczkowice w aspekcie 

wniosków z zebrań wiejskich. 

Sprawy bieżące. 

Kwiecień Podsumowanie kwestii utrzymania dróg w okresie zimowym.  

Remonty pozimowe. 

Sprawy bieżące. 

Maj Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

Buczkowice w roku 2018. 

Sprawy bieżące. 

Czerwiec Przegląd terenów nad Żylicą pod kątem prowadzonej inwestycji 

dotyczącej zagospodarowania jej brzegów. 

Omówienie kwestii związanych z budową wodociągu na terenie gminy. 

Sprawy bieżące. 

Lipiec Przerwa wakacyjna. 

Sierpień Informacja dotycząca zadań inwestycyjnych realizowanych na terenie 

gminy Buczkowice. 

Sprawy bieżące. 

Wrzesień Omówienie spraw dotyczących melioracji na terenie gminy Buczkowice. 

Realizacja wykonania budżetu gminy Buczkowice w pierwszym półroczu 

2019 roku. 

Sprawy bieżące. 

Październik Przygotowanie założeń do budżetu gminy Buczkowice na rok 2020.  

Stawki podatkowe na rok 2020. 

Sprawy bieżące. 

Listopad Zimowe utrzymanie dróg gminnych. 

Sprawy bieżące. 
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Grudzień Budżet gminy na rok 2020. 

Sprawy bieżące. 

 

Ad 4. Opracowanie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu 

i Spraw Społecznych na rok 2019. 

 

Radny Moczek przedstawił propozycję planu pracy. 

 

Radny Więcek zaproponował poszerzenie planu pracy we wrześniu również o opiekę 

zdrowotną na poziomie powiatu. 

 

Radna Górna poprosiła o omówienie możliwości dotyczących tworzenia klas sportowych. 

 

W wyniku głosowania komisje ustaliły plan pracy w brzmieniu przedstawionym przez 

Wiceprzewodniczącego, uzupełnionym o propozycje Radnego Więcka i Radnej Górnej – 

zgodnie z poniższą tabelą – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

 

Miesiąc Tematyka prac 

Marzec 

Funkcjonowanie placówek oświatowych utworzonych przez gminę 

Buczkowice. Analiza możliwości tworzenia klas sportowych. 

Sprawy bieżące. 

Kwiecień 
Stan gotowości bojowej OSP Rybarzowice. 

Sprawy bieżące. 

Maj 
Działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Buczkowicach. 

Sprawy bieżące. 

Czerwiec 

Obiekty sportowe gminy Buczkowice. 

Omówienie kwestii wyróżniania przez samorząd gminny za osiągnięcia 

edukacyjne, sportowe i kulturalne na podstawie obowiązujących przepisów. 

Sprawy bieżące. 

Lipiec Przerwa wakacyjna. 

Sierpień 
Stan bezpieczeństwa na terenie gminy Buczkowice. 

Sprawy bieżące. 

Wrzesień 
Zaspokajanie potrzeb mieszkańców gminy w zakresie opieki zdrowotnej. 

Sprawy bieżące. 

Październik 
Wizytacja Przedszkola Publicznego „Bajka” w Buczkowicach. 

Sprawy bieżące. 

Listopad 
Wizytacja Szkoły Podstawowej im. Jerzego Kukuczki w Kalnej. 

Sprawy bieżące. 

Grudzień Sprawy bieżące. 

 

Ad 5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

 

Radny Więcek złożył wniosek o podniesienie diet radnych o 100 zł. 
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Wójt Gminy powiedział, że diety Przewodniczącego Rady nie można podnieść o 100 zł, 

ponieważ przekroczylibyśmy wówczas dopuszczalne limity i zaznaczył, że dla zmiany 

wysokości diet trzeba podjąć uchwałę i dokonać zmian w budżecie. 

 

Radny Więcek powiedział, że Przewodniczącemu Rady należy podwyższyć dietę o tyle, o ile 

się da, pozostałym radnym o 100 zł. 

 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały wniosek Radnego Więcka – 

głosowało 13 radnych, w tym 12 „za”, 1 wstrzymał się od głosu. 

 

Radna Sternal poddała pod głosowanie protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia 

Komisji Oświaty (…) i Budżetu (…). 

 

W wyniku głosowania komisje przyjęły protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych - głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Skarbnik Gminy, odpowiadając na pytanie z poprzedniej sesji, powiedziała, że opłaty za 

media w roku 2018 wyniosły w gminie (wraz z wszystkimi jednostkami) 1.244 tys. zł, w tym:  

 energia elektryczna 591 tys. zł, 

 gaz 531 tys. zł, 

 woda i ścieki 121 tys. zł. 

Radny Roman Wrona zapytał kto płaci za oświetlenie drogowe przy ul. Wiślańskiej. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że gmina. 

 

Ad 6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Pani Maria Sternal, zamknęła 

posiedzenie komisji. 

 

Posiedzenie komisji zakończyło się o godz. 16.10. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczyli: 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Maria Sternal 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, 

Mieczysław Moczek 

 

Protokołowała: Ewa Matera 




